

Qalaa Holdings' Ghada Hammouda Named in Egyptian Women Forum's Inaugural Winners List

Qalaa Holdings' Chief Marketing and Sustainability Officer, Ghada Hammouda, was among 30 women celebrated during the first edition of the Egyptian Women Forum for her successful contributions to business and society



Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange), an African leader in energy and infrastructure, is proud to announce that Ghada Hammouda, Chief Marketing and Sustainability Officer, was among an illustrious group of 30 women celebrated during the Egyptian Women Forum's inaugural awards. Hammouda was recognized for her success in the financial and sustainability sectors and her commitment to mentoring Egyptian women and building a pipeline of female business leaders, thereby paving the way for Egypt's economy to flourish through inclusive growth.

"I am honored to have been recognized for this prestigious award that celebrates the success of Egyptian women from all walks of life, professionals from every industry, and leaders that are shaping Egypt's economic growth," said Hammouda. "I am also grateful to have been counted among such an exceptional group of women who have not only excelled in their respective fields but are also advocates for gender equality in the workforce and are thus driving forward Egypt's sustainable future."

The forum, which was held on Saturday September 28th at the Semiramis Intercontinental Hotel in the presence of over 500 business leaders, seeks to serve as a platform to promote the empowerment of Egyptian women as they become leaders not only in the workplace, but in the communities in which they live. The forum also featured five panel sessions led by women from a variety of professional backgrounds to showcase their success stories.

Hammouda participated in an opening panel entitled "Women Empowerment: Opportunities and Challenges" where she spoke about empowering women, removing barriers to participation in the labor market and creating an environment in which they can thrive and unleash their full potential to pursue successful careers and contribute to the economic prosperity of their families and their country. "Enabling women to pursue healthy

and productive lives and to have equal representation in all fields is key to achieving sustainable economic growth and fulfilling Egypt's 2030 Vision," added Hammouda.

"Egyptian women have made significant strides in recent years in all fields, public and private, coming to positions of leadership and playing key roles in Egypt's economy. However, we still have a long way to go," added Hammouda. "Today, women represent nearly half of the country's college graduates yet only 23% of women participate in the labor force and very few reach the upper echelons of the corporate world. I'm pleased to be part of a company that recognized early on the importance and value of having women hold seats on boards and occupy senior positions."

Quoting recent studies that prove the positive returns that can be achieved when women are given greater opportunities, Hammouda added, "IFC research has shown that improving gender parity by 25% would increase global GDP by \$5.3 trillion dollars. Additionally, a 2018 report on the impact of women serving on boards in Egypt has proven that organizations with gender-diverse boards outperform those with all-male boards across all indicators of capital structure and solvency."

As part of Hammouda's commitment to empowering Egyptian women and the instrumental role Qalaa Holdings seeks to play in transforming the Egyptian workplace for women, Hammouda will also participate in a panel discussion on 'Public Relations and Sustainable Development' at Misr University for Science & Technology's College of Media and Mass Communications, which will be held on October 9th. The panel aims to shed light on the role of private institutions in addressing the UN's 17 Sustainable Development Goals (SDGs) and promoting the sustainable development of Egypt's economy.

Hammouda is an active champion of women's issues in Egypt. She has also worked tirelessly in the field of sustainable development and has been a vocal advocate for the SDGs within the Egyptian business community and Africa. In 2016, Hammouda was chosen among Egypt's 50 Most Influential Women and has played an active role in bolstering gender equality through her ardent work in Egypt's sustainable development space.

— Ends —

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, Cement, Agrifoods, Transportation & Logistics, Mining, and Printing & Packaging. To learn more, please visit qalaaholdings.com.

For more information, please contact:

Ms. Ghada Hammouda
Chief Marketing and Sustainability Officer
Qalaa Holdings

ghammouda@qalaaholdings.com
Tel: +20 2 2791-4439
Fax: +20 22 791-4448
Mobile: +20 106 662-0002

منتدى المرأة المصرية يكرم عادة حمودة في دورته الافتتاحية ضمن ٣٠ نموذج ناجح من السيدات المساهمات في قطاع الأعمال والاستدامة والأنشطة المجتمعية



أعلنت اليوم شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) – وهي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية – عن فوز الأستاذة غادة حمودة، الرئيس التنفيذي للتسويق والاستدامة بالشركة، بجائزة الدورة الافتتاحية لمنتدى المرأة المصرية ضمن قائمة أفضل ٣٠ نموذجًا من السيدات الناجحات. وتم تكريم حمودة عن إسهاماتها البارزة في مجالات الخدمات المالية والاستدامة والتزامها بالعمل التطوعي وتوفير التوجيه اللازم للنساء المصريات مع العمل على إعداد جيل جديد من القيادات النسائية، وبالتالي المساهمة في فتح آفاق جديدة لازدهار الاقتصاد الوطني وتحقيق النمو الشامل.

وفي هذا السياق، أعربت غادة حمودة عن اعتزازها بتلك الإشادة التي تكرم نموذج المرأة المصرية الناجحة في مختلف الميادين وقائدات الأعمال اللاتي يشكلن قاطرة النمو الاقتصادي في مصر. وعبرت عن امتنانها لاختيارها ضمن هذه النخبة النسائية التي حققت أعلى مستويات التميز في مجالاتها وساهمت في دعم مبادئ المساواة وتعادل الفرص بين الجنسين وتعزيز مستقبل الاستدامة في مصر.

وقد انطلقت الدورة الافتتاحية لأعمال المنتدى بفندق سميراميس انتركونتيننتال يوم السبت الموافق ٢٨ سبتمبر في احتفالية حضرها نخبة تضم ٥٠٠ رائدة أعمال. ويعد المنتدى منصة لتمكين المرأة المصرية من تحقيق الريادة على المستويين المهني والمجتمعي. وتضمن برنامج المنتدى خمس حلقات نقاشية تم خلالها استعراض نماذج نجاح نخبة متنوعة من صاحبات الكفاءة والتميز في مختلف مجالات.

وشاركت حمودة في الجلسة الافتتاحية لأعمال المنتدى والتي انعقدت تحت عنوان "تمكين المرأة: الفرص والتحديات"، حيث تحدثت خلالها عن أهمية تمكين المرأة ورفع الحواجز أمام مشاركتها في سوق العمل مع توفير بيئة مناسبة تساهم في تعزيز قدرتها على توظيف مهاراتها وإمكانياتها. وأضافت أن تمكين المرأة من ممارسة مختلف الأعمال والوصول إلى أهدافها بالتوازي مع تحقيق المساواة بين الرجل والمرأة في جميع المجالات، سيساهم في تعزيز التنمية الاقتصادية المستدامة وتحقيق أهداف رؤية مصر ٢٠٣٠.

وقالت حمودة أن المرأة المصرية نجحت خلال السنوات الأخيرة في تحقيق إنجازات كبيرة في جميع المجالات العامة والخاصة، وتمكنت من اعتلاء أعلى المناصب القيادية والمساهمة بشكل ملحوظ في تعزيز النمو الاقتصادي المصري، إلا أن الطريق لا يزال أمامها طويلاً، حيث تمثل المرأة المصرية ٢٣% فقط من سوق العمل ونسبة ضئيلة منها تصل إلى المناصب القيادية، على الرغم من أن المرأة المصرية تشكل ٥٠% تقريباً من خريجي الجامعات سنوياً.

وأشارت حمودة إلى الدراسات العلمية الحديثة التي أثبتت ما يمكن أن تحققه المرأة في سوق العمل عند إتاحة فرص العمل أمامها، حيث أجرت مؤسسة التمويل الدولية أبحاثاً توصلت من خلالها إلى أن تحسين فرص التكافؤ بين الجنسين في سوق العمل بنسبة

٢٥% سيثمر عن زيادة الناتج المحلي بمقدار ٥,٣ تريليون دولار. كما أثبت تقرير صادر عام ٢٠١٨ حول دور المرأة في مجالس إدارات الشركات في مصر، أن مجالس الإدارات المتألّفة من الرجال والنساء أظهرت تفوقاً في الأداء مقارنةً بتلك التي يتألف أعضاؤها من الرجال فقط. كما أعربت حمودة عن اعتزازها بكونها جزءاً من كيان مؤسسي عريق مثل شركة القلعة الرائدة في تقدير أهمية مشاركة المرأة في مجالس إدارات الشركات وتقلدها المناصب العليا.

وانطلاقاً من جهودها المتواصلة لتعزيز وتمكين المرأة، والدور الفعال الذي تلعبه شركة القلعة في تهيئة سوق العمل المصري لصالح المرأة، ستشارك حمودة في حلقة نقاشية يوم الأربعاء الموافق ٩ أكتوبر بعنوان "العلاقات العامة والتنمية المستدامة"، وذلك بكلية الإعلام بجامعة مصر للعلوم والتكنولوجيا. وتهدف الحلقة النقاشية إلى تسليط الضوء على دور المؤسسات الخاصة والعلاقات العامة في دعم تحقيق أهداف الأمم المتحدة الـ ١٧ للتنمية المستدامة ودفع عجلة التنمية الاقتصادية الوطنية.

جدير بالذكر أن حمودة، تعد أحد أبرز النشطاء المهتمين بقضايا المرأة في مصر، فضلاً عن كونها من أنشط المهتمين بالعمل في مجال التنمية المستدامة، كما كانت أحد أبرز الدعاة للمشاركة في تحقيق أهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة (SDG) في مجتمع الأعمال المصري والإفريقي. وقد شهد عام ٢٠١٦ اختيار حمودة ضمن قائمة أكثر ٥٠ سيدة تأثيراً في مصر، فضلاً عن الدور الفعال الذي لعبته من خلال عملها الدؤوب لدعم وتعزيز التنمية المستدامة في مصر.

– نهاية البيان –

شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) هي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا، حيث تركز على قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة، والأسمدة، والأغذية، والنقل والدعم اللوجستي، والتعدين. المزيد من المعلومات على الموقع الإلكتروني: qalaaholdings.com

البيانات التطلعية (إبراء الذمة)

البيانات الواردة في هذه الوثيقة، والتي لا تعد حقائق تاريخية، تم بنائها على التوقعات الحالية، والتقدير وآراء ومعتقدات شركة القلعة. وقد ينطوي هذا البيان على مخاطر معروفة وغير معروفة، وغير مؤكدة وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليه بشكل مفرط. ويجب الإشارة إلى أن بعض المعلومات الواردة في هذه الوثيقة تشكل "الأهداف" أو "البيانات المستقبلية" ويمكن تحديدها من خلال استخدام مصطلحات تطلعية مثل "ربما"، "سوف"، "يلتمس"، "ينبغي"، "يتوقع"، "يشرع"، "يقدر"، "ينوي"، "يوصل" أو "يعتقد" أو ما هو منفي منها أو غيرها من المصطلحات المشابهة. وكذلك الأحداث الفعلية أو النتائج أو الأداء الفعلي لشركة القلعة قد تختلف جوهرياً عن تلك التي تعكسها مثل هذه الأهداف أو البيانات المستقبلية. ويحتوي أداء شركة القلعة على بعض المخاطر والشكوك.

للاستعلام والتواصل

السيدة / غادة حمودة

رئيس قطاع التسويق والاستدامة

شركة القلعة (Qalaa Holdings)

ghammouda@qalaaholdings.com

هاتف: +20 2 2791-4439

فاكس: +20 22 791-4448

محمول: +20 106 662-0002

Twitter: @qalaaholdings